
Aatsitassanut Suliffeqamennullu Naalakkersuisoqarfik 
Departement for Råstoffer og Arbejdsmarked 

NAALAKKERSUISUT 

GOVERNMENT OF GREENLAND 

Medlem af Inatsisartut, 
Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit 
/Her 

Besvarelse af § 37-spørgsmål nr. 2019/97 vedrørende Greenland Minerals 
A/S og Kvanefjeld projektet 25.02.2019 

Kære Sofia Geisler. 

I medfør af § 37 Forretningsorden for Inatsisartut, har du fremsat nedestående 
spørgsmål til Naalakkersuisut, som hermed besvares. 

1. Er det korrekt, at der endnu ikke er truffet nogen beslutning, 
endsige behandlet godkendelser, om udvinding af sjældne jordarter, 
inklusive radioaktive stoffer som uran og thorium, i Kuannersuit, 
sådan som N aalakkersuisoq for Råstoffer & Arbejdsmarked, Erik 
Jensen, sagde under borgermødet i Narsaq den 26. Januar 2019? 

Svar: 

Naalakkersuisut har endnu ikke modtaget en korrekt udnyttelsestilladelse 
vedr. Kuannersuit. Derfor kan vi bekræfte at der ikke er truffet nogen 
beslutning herom. 

2. Er det korrekt, at formanden for Naalakkersuisut under 
vælgermødet i Qaqortoq den 28. januar 2019 gav udtryk for, at 
udvinding af sjældne jordarter, inklusive radioaktive stoffer som 
uran og thorium, i Kuannersuit er ved at være næsten klar? 

Svar: 

Til brug for besvarelsen er der indhentet bemærkninger fra Formandens 
Departement. Formandens Departement oplyser, at Formanden for 
N aalakkersuisut ikke genkender at have udtalt sig som anført i 
spørgsmålet. 
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3. Hvis ja til spm 2: hvor tæt er de planer som Formanden for 
N aalakkersuisut udtrykker som værende næsten klar? 

Svar: 
Se besvarelsen til spørgsmål 2. 

4. Er det korrekt, at N aalakkersuisut har inviteret det kinesisk
autralsk ejede Greenland Minerals & Energy A/S til konferencen 
Greenland Day, der afholdes i parallet med det kommende 
erhvervsfremstød i Canada? 

Svar: 

Gennem en længere årrække har det været fast praksis for N alakkersuisut 
at invitere alle relevante og interessante efterforsknings- og 
udnyttelsesselskaber til at præsentere deres status på deres projekter, 
ligesom det også skete sidste år. 

5. Hvis ja til spm 4: Vil GME A/S sætte fokus på udvinding af sjældne 
jordarter i Kringlerne eller ved Kuannersuit? 

Svar: 

Vi lægger ikke nogen restriktioner på hvad de enkelte selskaber fremfører, 
så det er op til dem selv. 
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